
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu viienda istungi

P R O T O K O L L

Antsla 19. detsember 2017 nr 5

Algus kell 16.00, lõpp kell 18.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 13 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liikmed: Üllar Ahi, Jarek Jõela, K.-Oudekki Loone ja Aivo Värton.

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, vallasekretär Tiina Vares, pearaamatupidaja Eve Sikk, 
pearaamatupidaja Liina Tell, abivallavanem Kurmet Müürsepp, sotsiaaltöö peaspetsialist Kersti 
Kõrge.

Margus Klaar: Kas päevakorra projekti osas on ettepanekuid?
Volikogu liikmetel ettepanekuid ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Päevakorra kinnitamise poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Margus Klaar: Informatsiooni all annab Pokumaa tegemistest ülevaate Kurmet Müürsepp.

Päevakord:

1. Antsla valla 2017. a II lisaeelarve vastuvõtmine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

2. Urvaste valla 2017. aasta 5. lisaeelarve vastuvõtmine
Ettekandja: Liina Tell, Urvaste Vallavalitsuse pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

3. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määruse nr 4 „Antsla valla ametiasutuse hallatavate 
asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja töötasumäärade kehtestamine” muutmine

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Urvaste Vallavolikogu 28. jaanuari 2015. a määruse nr 2 „Urvaste Vallavalitsuse hallatavate 
asutuste koosseisude ja palgakorralduse kinnitamine“ muutmine

Ettekandja: Liina Tell, Urvaste Vallavalitsuse pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

5. 2018. a maamaksumäära kehtestamine
Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

6. Hoonestusõiguse seadmine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees



7. Toimetulekutoetuse määramiseks eluasemekulude piirmäärad
Ettekandja: Kersti Kõrge, sotsiaaltöö peaspetsialist 
Kaasettekandja: Lehar Neve, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees

8. Üürilepingu sõlmimine
Ettekandja: Kersti Kõrge, sotsiaaltöö peaspetsialist

9. Komisjoni moodustamine Antsla valla Aasta Tegu laureaadi väljaselgitamiseks ja komisjoni 
koosseisu kinnitamine

Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
10. Informatsiooni ära kuulamine

1. Antsla valla 2017. a II lisaeelarve vastuvõtmine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Eve Sikk tutvustas Antsla valla 2017. a eelarve tulusid ja kulusid ning eelarve kulude muutmist 
(materjal antud protokolli lisana).
Sihtotstarbelised laekumised jooksvateks kuludeks 58 000 eurot. See on Antsla valla kulu ja 
Urvaste valla tulu. 

Põhitegevuse tulud suurenevad 186 297 eurot ja põhitegevuse kulud suurenevad 171 297 eurot 
ning investeerimistegevuse kulud 15 000 eurot. 
Antsla valla 2017. aasta eelarve kogumahuks on 4 844 633 eurot.

Toimus arutelu.
Volikogu liikmed esitasid küsimusi. Küsimustele vastas pearaamatupidaja Eve Sikk.

Kaasettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2017. a II lisaeelarve 
vastuvõtmine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2017. a II lisaeelarve vastuvõtmine” 
määrusena nr 3. 

2. Urvaste valla 2017. aasta 5. lisaeelarve vastuvõtmine

Ettekandega esines Urvaste Vallavalitsuse pearaamatupidaja Liina Tell.
Muudatusega suurendame tulusid 82 529 eurot võrra, millest 22 600 eurot on füüsilise isiku 
tulumaksu laekumine ja 59 929 eurot on tegevustoetus. Kulu pool suurenes 59 290 eurot ja 
finantseerimistegevus 22 600 eurot.
Liina Tell tutvustas Urvaste valla eelarve tulusid ja kulusid 2017. aastal (materjal antud protokolli 
lisana). 
Volikogu liikmed esitasid küsimusi. Küsimustele vastas pearaamatupidaja Liina Tell.

Kaasettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz ja tegi volikogu 
liikmetele ettepaneku osaleda eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekutel, kus toimuvad 
põhjalikumad arutelud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Urvaste valla 2017. aasta 5. lisaeelarve 
vastuvõtmine”.



Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Urvaste valla 2017. aasta 5. lisaeelarve vastuvõtmine” 
määrusena nr 4. 

3. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määruse nr 4 „Antsla valla ametiasutuse 
hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja töötasumäärade 
kehtestamine” muutmine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Lusti Lasteaed on esitanud taotluse eripedagoogi 0,5 koha loomiseks alates 01.01.2018. a, 
eesmärgiga võimalikult vara märgata ja toetada laste arendamist vajavaid külgi ning seetõttu 
ennetada võimalike sügavamate probleemide tekkimist.

Antsla Muusikakool on esitanud taotluse suurendada 0,5 õpetaja kohta alates 01.01.2018. a, seoses
pärimusmuusika ja digidisaini erialade juurutamisega kooli õppekavasse. Alates 01.01.2018. a 
saaks muusikakoolis olema 6,0 õpetaja kohta.

Ettepanek on lisada alates 1. jaanuarist 2018. aastast Lusti Lasteaia koosseisu eripedagoogi 0,5 
kohta ja Antsla Muusikakooli koosseisu õpetaja 0,5 kohta. 

Kaasettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz.
Eelarve- ja majanduskomisjonis arutati taotlusi ja jäädi arvamusele, et eripedagoogi kohta on vaja. 
Vallavalitsus peaks olemasolevat olukorda analüüsima, kuna Antsla Gümnaasium ei ole 
eripedagoogi vajadust tõstatanud. Olen nõus, et mida varem probleemide lahendamisega 
alustatakse (lasteaias), seda suurem on tõenäosus, et kooli ajaks on paljud probleemid 
likvideeritud.
Kuldre Koolis on koosseisus 1,25 kohta logopeedi, mis on täitmata. Meil on eripedagoogilist 
arendusvõimalust vaja, mis viitab sellele, et meil puudub haridusametnik.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a 
määruse nr 4 „Antsla valla ametiasutuse hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise
aluste ja töötasumäärade kehtestamine” muutmine”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määruse nr 4 
„Antsla valla ametiasutuse hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja 
töötasumäärade kehtestamine” muutmine” määrusena nr 5. 

4. Urvaste Vallavolikogu 28. jaanuari 2015. a määruse nr 2 „Urvaste Vallavalitsuse 
hallatavate asutuste koosseisude ja palgakorralduse kinnitamine“ muutmine

Ettekandega esines Urvaste Vallavalitsuse pearaamatupidaja Liina Tell.
Kuldre Kool pöördus vallavalitsuse poole ettepanekuga, täiendada Kuldre kooli personali 
koosseisu 1.0  abiõpetaja kohaga. 
Kool põhjendas abiõpetaja vajadust järgmiselt:
Õppekorralduses tugineme kaasava hariduse põhimõtetele – õpilase elukohajärgses 
haridusasutuses arvestatakse õppurite individuaalsete akadeemiliste ja sotsiaalsete võimete ja 
vajadustega ning tagatakse vajalike tugisüsteemide kättesaadavus. Kõikidel õpilastel võib tema 



õpingute vältel tekkida vajadus saada täiendavat tuge õpetajalt või tugispetsialistilt ning sellisel 
juhul peab olema see koheselt kättesaadav. 

Toimus arutelu. 

Kaasettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz.
Nagu pearaamatupidaja Eve Sikk ütles, on Antsla Gümnaasiumis 2 abiõpetajat. 
Eelarve- ja majanduskomisjoni liikmed toetasid Kuldre Kooli abiõpetaja koha loomist, kuna 
hariduslike erivajadustega laste arv pidevalt suureneb. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Urvaste Vallavolikogu 28. jaanuari 2015. a 
määruse nr 2 „Urvaste Vallavalitsuse hallatavate asutuste koosseisude ja palgakorralduse 
kinnitamine“ muutmine”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Urvaste Vallavolikogu 28. jaanuari 2015. a määruse nr 2 
„Urvaste Vallavalitsuse hallatavate asutuste koosseisude ja palgakorralduse kinnitamine“ 
muutmine” määrusena nr 6. 

5. 2018. a maamaksumäära kehtestamine

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik.
Praegu on Antsla vallas maamaksumäär 2,0 % ning Urvaste vallas 2,5% ja põllumajandusmaa 2%. 
Eesmärk on ühtlustada Antsla ja Urvaste piirkonna maamaksud ning tagada senise maamaksu 
summa laekumine, (2017. aasta 30. novembriks on  laekunud maamaksu Urvaste ja Antsla vallal 
kokku 144 837 eurot). Vajalik on Antsla piirkonnas tõsta maamaksumäära 0,2% võrra ja Urvaste 
piirkonnas alandada maamaksumäära 0,3% võrra.
Ettepanek on määrata 2018. a metsamaa ja muu maa maamaksumääraks 2,2% ning 
põllumajandusmaa maamaksumääraks 2,0%. Arvutuste kohaselt peaks siis laekuma 146 700 eurot.

Kaasettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz.
Eelarve- ja majanduskomisjon arutas maamaksumäärasid ja toetas määruse eelnõus tehtud 
ettepanekut. 

Evelyn Tõniste tegi ettepaneku kirjutada Antsla valla lehes maamaksumäära kehtestamisest 
pikemalt ja põhjalikumalt. 

Üllar Salumets: Kas riigi poolt on kehtestatud mingi piirmäär?
Ester Hommik: Maamaksuseaduse järgi saab põllumajandusmaa maksumäär olla 0,1 kuni 2,0 
protsenti maksustamishinnast aastas. Ühtne maksumäär saab olla 0,1 kuni 2,5 protsenti. 

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „2018. a maamaksumäära kehtestamine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „2018. a maamaksumäära kehtestamine“ määrusena nr 7.



6.  Hoonestusõiguse seadmine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 
Antsla Vallavolikogu on kehtestanud 2014. aastal Kobela tööstusala detailplaneeringu, eesmärgiga 
Antsla vallas, Kobela alevikus asuva planeeringuala kruntideks jaotamine, krundi ehitusõiguse 
määramine ja hoonestusalade piiramine, liikluskorralduse ja haljastuse lahendamine ning maa 
kasutusotstarbe määramine, ala suurus on 6.7 ha, et võimaldada uutel või olemasolevatel 
ettevõtetel laieneda. 
Tööstusala äärde on rajatud kergliiklustee. 2017. aastal rahastas Antsla vald vee ja kanalisatsiooni 
projekti Kobelas, mille käigus rajati tööstusala piirile valmisolek vee ja kanalisatsiooniga 
liitumiseks. Valmisolek liitumiseks on täna olemas. 
2017. aastal esitas Antsla vald taotluse EAS-le  Lusti tee rekonstrueerimise kaasrahastamiseks 
summas 217,8 tuhat eurot. Projekti rahastamise korral on võimalik pakkuda head avaliku teenust 
Kobela tööstusalal. Rahastus selgub 2018. a 2. veebruari õhtuks.
Hoonestusõiguse taotleja Baltic Steelarc OÜ on tegutsenud Antsla vallas mitu aastat, pakub tööd  
23 töötajale. Ettevõtte käive oli 01.06.17. a kuni 31.08.17. a  687,5 tuhat eurot. Toodang 
eksporditakse peaaegu 100%-lt. Ettevõtte töötajate keskmine palk ületab oluliselt Võrumaa 
brutopalga keskmist väljamakset töötaja kohta. Kui äri laabub, siis töötajate arv lähiaastatel 
suureneb 50% võrra.
Antsla Vallavalitsus teeb vastavalt Hoonestusõiguse korrale ja Kohaliku omavalitsuse korralduse 
seadusele ettepaneku, seada hoonestusõigus volikogu otsuse eelnõus toodud tingimustel Baltic 
Steelarc OÜ-le. Antud otsus ei too Antsla Vallavalitsusele kaasa rahalisi kohustusi ja otsuse 
vastuvõtmiseks on vajalik volikogu koosseisu häälteenamus. 

Airi Hallik-Konnul: Kas läbirääkimised on toimunud ka MPPUIT OÜ-ga?
Kurmet Müürsepp: MPPUIT OÜ on esitanud hoonestusõiguse taotluse Antsla Vallavalitsusele, et 
soovib hoonestusõigust seada enam-vähem samadel tingimustel nagu on seatud  Baltic Steelarc 
OÜ-le, aastase tasuga 500 eurot kolme krundi eest. 

Raivo Vallner: Valla kodulehel võiks olla info, et on olemas tööstusala piirkond, palun esitage 
soovi korral taotlus/ed, sellisel juhul oleks tagatud „läbipaistvus”.

17.15 lahkus volikogu liige Kadri Hillak

Kurmet Müürsepp: Infot on jagatud juba mitu aastat. Soovi avaldasid kohalikud ettevõtted, kes 
soovivad laieneda.  

Toimus arutelu.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Hoonestusõiguse seadmine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Hoonestusõiguse seadmine“ otsusena nr 26.

7. Toimetulekutoetuse määramiseks eluasemekulude piirmäärad

Ettekandega esines sotsiaaltöö peaspetsialist Kersti Kõrge. 
Tarvis on kehtestada toimetulekutoetuse määramiseks eluasemekulude piirmäärad. Tegemist on 
Antsla valla ja endise Urvaste valla piirmäärade ühtlustamisega. Eelnõud koostades on valitud 
kahest (Antsla piirmäärad ja Urvaste piirmäärad) kõrgeim piirmäär.



Kaasettekandega esines sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Lehar Neve. 
Komisjoni liikmed arutasid eelnõu sisu ja toetasid vallavalitsuse poolt tehtud ettepanekut. 
Airi Hallik-Konnula: Prügiveo hind Urvaste valla piirkonnas on palju kallim, kui Antsla valla 
piirkonnas. Kas teemaga on tegeldud? Millal korraldatakse ühine hange?
Kurmet Müürsepp: Tegemist on ülemise piirmääraga. Lahendus peab tulema, prügiveo hinnad 
Urvaste piirkonnas ja Antsla piirkonnad peavad ühtlustuma. Eeltööd käivad. 

Raivo Vallner: Kas ei peaks korraldama Urvaste valla piirkonna ja Antsla valla piirkonna prügiveo 
ühishanget?
Kurmet Müürsepp: Kuna praegu on Antsla piirkonnal nii soodne prügiveo hind, siis ei ole uue 
hanke korraldamine kasulik, hind kohe tõuseks. Kasulikum on liita Urvaste piirkond Antsla hanke 
juurde. 

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Toimetulekutoetuse määramiseks 
eluasemekulude piirmäärad”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Toimetulekutoetuse määramiseks eluasemekulude 
piirmäärad“ määrusena nr 8.

8. Üürilepingu sõlmimine

Ettekandega esines sotsiaaltöö peaspetsialist Kersti Kõrge. 
Laekus avaldus, mille kohaselt soovitakse saada sotsiaalkorterit. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku anda alates 01. jaanuarist 2018. a .................... üürile 2-toaline
korter, asukohaga Tammiku tn 13 korter nr 9  Vana-Antsla alevik  Antsla vald Võru maakond, 
tähtajaga üks aasta. Tegemist on endise Urvaste valla kodanikuga.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Üürilepingu sõlmimine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Üürilepingu sõlmimine“ otsusena nr 27.

9. Komisjoni moodustamine Antsla valla Aasta Tegu laureaadi väljaselgitamiseks ja 
komisjoni koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Jaob. 
Vastavalt Antsla valla Aasta Tegu statuudile tuleb vallavolikogul laureaadi väljaselgitamiseks 
moodustada 5-liikmeline komisjon, kuhu kuuluvad: vallavolikogu esindaja, vallavalitsuse 
esindaja; kodanikuühenduste esindaja, noorte esindaja ja eakate esindaja. 

Lea Jõevere tegi ettepaneku, esitada volikogu poolseks esindajaks Merike Prätz.
Airi Hallik-Konnula tegi ettepaneku, esitada volikogu poolseks esindajaks Aivo Värton.
Teisi ettepanekuid ei tehtud. 

Volikogu esimees pani esitatud ettepanekud hääletusele.
Merike Prätz`i poolt hääletas 7 volikogu liiget.
Aivo Värtoni poolt hääletas 5 volikogu liiget. 



Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Komisjoni moodustamine Antsla valla Aasta 
Tegu laureaadi väljaselgitamiseks ja komisjoni koosseisu kinnitamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.   

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Komisjoni moodustamine Antsla valla Aasta Tegu laureaadi 
väljaselgitamiseks ja komisjoni koosseisu kinnitamine“ otsusena nr 28.

10.1 Informatsioon Pokumaast

Ettekandega esines Kurmet Müürsepp.
Maavalitsus oli riigi esindaja Sihtasutuses Pokumaa koos Kanepi valla, Urvaste valla, Eesti 
Looduse Fondiga, AS Omnivaga, Võru keele seltsiga ja Edgar Valteri pärija esindajaga. 
Rahandusministeeriumis töötav Väino Tõemets käis Pokumaal ja rääkis, et kuna Maavalitsusi 
enam ei ole, siis keskvalitsus tahab sihtasutustest väljuda.
Rahandusministeerium on teinud ettepaneku, SA Pokumaa tegevus lõpetatakse ja varad müüakse 
maha. Teine võimalus on, et sihtasutuse tegevus lõpetatakse ja uue sihtasutuse moodustavad Võru 
Instituut, Kanepi vald, Antsla vald ja Edgar Valteri pärija. 
Täna tutvustatakse sihtasutuse Pokumaa olukorda ka Kanepi vallavolikogus ja kuu aja jooksul 
tuleb otsustada, kuidas edasi minna. 
Riik pakub SA-le Pokumaa juurde lisaks olemasolevale 50 hektarile maale veel 20 ha maad ja 
toetab jätkuvalt igal aastal Pokumaa tegevust 20 000 euroga. 
Protokollile lisatud Pokumaa tegevused 2017. aastal.

Toimus arutelu.

Volikogu liikmed otsustasid, et küsimust tuleb veel arutada komisjonides. 

10.2 Kaasavast eelarvest

Kalev Joab: Vallavalitsuse istungil protokolliväliselt räägiti, et kuidas esitatud ettepanekutega edasi
toimetada. Esitatud on 12 ettepanekut. Kaasava eelarve vahendeid on 25 000 eurot.
Üks ettepanek on, et saaks kokku mingi ekspertgrupp - valla ametnikud, vastava valdkonna 
spetsialistid ja igast volikogu erakonnast üks inimene, kes teeksid otsuse.

Volikogu liikmed olid ettepanekuga nõus.

10.3 Kalle Nurk ettekanne

Kalle Nurk: Tänan Kurmet Müürseppa, kellele tänu sai Tsooru Rahvamaja saal remonditud ja 
tänud eelmise koosseisu volikogule, kes saali remondiks raha eraldasid.   
Teen ettepaneku korraldada jaanuarikuu volikogu istung Tsooru Rahvamajas. 

10.4 Järgmine volikogu istung
Margus Klaar: Järgmine volikogu istung toimub 23. jaanuaril 2018. a, algusega 15.00 Tsooru 
Rahvamajas. 

Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees protokollija


